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PROTOKÓŁ NR X/25 

z posiedzenia 

Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu 

w dniu 13 marca 2025 r. 

która odbyła się w Starostwie Powiatowym w Wieluniu (sala 126) 

 

W posiedzeniu udział brali: 
 

1. Michał Janik    – przewodniczący Komisji 

2. Jakub Jurdziński   – zastępca przewodniczącego Komisji 

3. Robert Grabowski   - członek Komisji; 

4. Joanna Kałdońska   - członek Komisji; 

5. Piotr Pawlak   - członek Komisji; 

6. Damian Pęcherz   - członek Komisji; 

7. Jarosław Rozmarynowski  - członek Komisji; 

8. Grażyna Ryczyńska   - członek Komisji; 

9. Piotr Rychlik    - członek Komisji. 

 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ponadto w posiedzeniu udział brali: 
 

1. Pan Zenon Kołodziej    - naczelnik Wydziału Promocji i  

Aktywności Społecznej Starostwa 

Powiatowego w Wieluniu. 

2. st. bryg. Karol Bednarski   - Komendant Powiatowy Państwowej  

       Straży Pożarnej w Wieluniu 

3. podinsp. Andrzej Sosnowicz  - z-ca Komendanta Powiatowego Policji  
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       w Wieluniu   

4. kom. Karol Brożyna    - Naczelnik Wydziału Prewencji  

       Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu 

5. dr n. wet. Grzegorz Łuczak   - Powiatowy Lekarz Weterynarii w Wieluniu 

6. Pani Alicja Dudaczyk    - naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Starostwa Powiatowego            

w Wieluniu 

 

   Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie X posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z IX posiedzenia Komisji. 

5. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wieluniu o stanie bezpieczeństwa 

sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu Wieluńskiego w 2024 roku. 

6. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu 

o stanie bezpieczeństwa Powiatu Wieluńskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2024 r. 

7. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu z działalności w roku 

2024 oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego Powiatu 

Wieluńskiego w 2024 r. 

8. Sprawozdanie Zarządu Powiatu w Wieluniu z realizacji „Programu współpracy 

powiatu wieluńskiego w roku 2024 z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.”. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu zmieniającej uchwałę 

w sprawie wskazania przedstawicieli Rady Powiatu w Wieluniu na członków 

Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Wieluniu na kadencję 

w latach 2023-2026. 

10. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.   

11. Zamknięcie X posiedzenia Komisji. 
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Pkt 1 

Otwarcie X posiedzenia Komisji. 

 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

otworzył X posiedzenie Komisji. Powitał radnych i zaproszonych gości. 

 

 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

stwierdził, że na podstawie listy obecności na 9 członków Komisji obecnych jest 9 

członków, więc obrady są prawomocne. Powitał zaproszonych gości. 

 

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

powiedział, że radni otrzymali proponowany porządek obrad i zapytał, czy ktoś ma jakieś 

uwagi lub propozycje? Nikt się nie zgłosił. Zapytał, kto jest za przyjęciem proponowanego 

porządku? 

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie (przy 9 

głosach „za”) przyjęła proponowany porządek obrad (głosowało 9 członków Komisji). 

Komisja obraduje zgodnie z zaproponowanym porządkiem obrad. 
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Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z IX posiedzenia Komisji. 

 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma uwagi lub zastrzeżenia do treści protokołu 

z IX posiedzenia komisji? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia protokołu z IX posiedzenia komisji.  

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 9 głosach „za”) przyjęła protokół z IX posiedzenia komisji (głosowało 

9 członków komisji). 

 

Pkt 5 

Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wieluniu o stanie bezpieczeństwa 

sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu Wieluńskiego w 2024 roku. 

 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa poprosił pana doktora Łuczaka o przedstawienie informacji. 

Pan Grzegorz Łuczak – Powiatowy Lekarz Weterynarii w Wieluniu 

omówił przedmiotową informację. 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania do pana doktora? Udzielił głosu 

radnemu Pawlakowi. 

Radny Piotr Pawlak – członek Komisji zapytał, ponieważ co chwila 

w mediach pojawia się informacja o wilkach, a on sam średnio raz w miesiącu ma 

informację, że u niego we wsi były wilki i chciałby zapytać, czy pan doktor ma 

jakąś informację na temat obecności wilków w powiecie wieluńskim?  

Pan Grzegorz Łuczak – Powiatowy Lekarz Weterynarii w Wieluniu 

powiedział, że jest to temat medialny, a te wilki są, ponieważ już pod koniec roku 

2023 widział film na spotkaniu, gdzie te wilki były w rejonie Huty. W 2024 roku 

pojawiły się one również w innych miejscach, czyli w Załęczu Wielkim, również w 
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lasach koło Ożarowa zostały zarejestrowane wilki. Temat jest rozwojowy, jednak 

do tej pory nie otrzymali sygnałów, aby te wilki wchodziły do siedzib ludzkich, czy 

atakowały zwierzęta gospodarskie. Wilki chodzą swoimi drogami, ich populacja 

się rozwija, nie mają naturalnych wrogów, nie ma również zarządzonej selekcji, 

chociaż planuje się odstrzał redukcyjny tych zwierząt. Poinformował, że jak 

pojawiają się wilki to ma to wpływ na populację dzików, bobrów, które są 

przysmakiem dla wilków. Również zwierzyna płowa też czasem podlega redukcji.  

Radny Piotr Pawlak – członek Komisji powiedział, że rozumie, że na tę 

chwilę nie ma zagrożenia dla ludzi i dla inwentarza domowego. 

Pan Grzegorz Łuczak – Powiatowy Lekarz Weterynarii w Wieluniu 

odpowiedział, że nikt nie zgłaszał takich sytuacji, więc myśli że sytuacja jest na 

tyle stabilna, ale nie wiedzą co będzie w przyszłości, czy ta populacja będzie się 

dalej rozwijała, ale wydaje mu się, że jeżeli chodzi o te dzikie zwierzęta, to ta 

sytuacja wymaga rozwiązań systemowych. 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania do pana doktora, czy do 

pani naczelnik? Nikt się nie zgłosił. Podziękował gościom za obecność. Zapytał, 

kto jest za przyjęciem informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wieluniu o 

stanie bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu 

Wieluńskiego w 2024 roku? 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 9 głosach „za”) przyjęła informację Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wieluniu 

o stanie bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu Wieluńskiego 

w 2024 roku (głosowało 9 członków Komisji). 

Informacja w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 6 

Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu 

o stanie bezpieczeństwa Powiatu Wieluńskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2024 r. 
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Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji i Bezpieczeństwa 

udzielił głosu panu komendantowi Bednarskiemu.  

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu omówił przedmiotową informację.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania do pana komendanta? Udzielił 

głosu radnemu Pawlakowi. 

Radny Piotr Pawlak – członek Komisji powiedział, że jako druh OSP chciałby 

podziękować panu komendantowi za współpracę z OSP. 

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu podkreślił, że te podziękowania są również w drugą stronę i on 

to zawsze podkreśla.  

Radny Piotr Pawlak – członek Komisji następnie zwrócił uwagę, że dwa dni 

temu rozmawiał z panią dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej Barbarą 

Puchałą na temat wsparcia psychologicznego strażaków. Powiedział, że on pracuje w 

administracji, a ktoś np. jako kierowca i jadąc do wypadku spotykają się z różnymi 

zdarzeniami. Powiedział, że sam był na zdarzeniu, gdzie zabezpieczali zwłoki i 

stwierdził, że to później różnie się odbija na zdrowiu strażaków. Stwierdził, że może 

warto byłoby porozmawiać z panią dyrektor Puchałą na temat współpracy, że jeżeli 

byliby strażacy OSP, którzy chcieliby skorzystać z pomocy psychologicznej, aby było 

to możliwe. Pani dyrektor zainteresowała się tym tematem.  

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu powiedział, że rozpropagują tę informację wśród strażaków 

OSP np. na walnych zebraniach, czy na szkoleniach i uczulą zawodowych strażaków, 

którzy będą przy takich zdarzeniach, aby występowali do pani dyrektor.  

Radny Piotr Pawlak – członek Komisji powiedział, że myśli, że najlepiej 

byłoby porozmawiać z panią dyrektor Puchałą.  

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu powiedział, że uważa, że ten temat jest jak najbardziej bardzo 

ważny i zwrócą na to uwagę. Poinformował, że strażacy PSP mają własnego 
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psychologa, każde województwo ma takiego psychologa w Komendzie Wojewódzkiej i 

jeżeli występują takie sytuacje, to kierownik jednostki organizacyjnej, jeżeli ma taką 

informację, to podejmuje decyzję o zadysponowaniu psychologa na teren komendy, 

który udziela wsparcia strażakom. Myśli, że takim wsparciem mogą również zostać 

objęci druhowie OSP.  

Radny Piotr Pawlak – członek Komisji omówił sytuację z którą spotkali się 

niedawno jego koledzy na akcji, gdzie poszkodowany miał odciętą nogę. 

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu powiedział, że często mężczyzna nie chce się przyznać, że jest 

słabszy jeżeli chodzi o takie sytuacje. Dodał, że oni wielokrotnie widzą taką potrzebę, 

pytają, ściągają psychologa, ale słyszą, że oni nie potrzebują i sami sobie poradzą. 

Zauważył, że mało kto chce się przyznać do takich ludzkich odruchów.  

Radny Piotr Pawlak – członek Komisji następnie opowiedział z jakim 

on przypadkiem miał do czynienia przy zabezpieczaniu zwłok. 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji i Bezpieczeństwa 

zapytał, czy ktoś ma pytania do pana komendanta? Udzielił głosu radnej Ryczyńskiej. 

Radna Grażyna Ryczyńska – członek Komisji powiedziała, że chce w imieniu 

komisji podziękować za pięknie przygotowany materiał oraz za wszystkie 

podejmowane przez straż działania, ponieważ jest on bardzo szeroki,                          

a w szczególności za wszelkie działania związane z pedagogizacją i profilaktyką. 

Następnie krótko odniosła się do zadań realizowanych przez straż pożarną. Nawiązała 

również do tego, że wiele prac w budynku komendy jest wykonywanych we własnym 

zakresie. Poprosiła o przekazanie życzeń z okazji święta Św. Floriana wszystkim 

pracownikom komendy oraz strażakom ochotnikom, ponieważ wiele działają w 

społecznościach wiejskich. Podziękowała również za udział w wszelkiego rodzaju 

uroczystościach.  

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu powiedział, że wiele działań jest wykonywanych wspólnie 

z policją, która podejmuje bardzo dużo działań prewencyjnych i te podziękowania 

należą się również im. Dodał, że również trzeba podziękować druhom ochotnikom za 

to, że są, ponieważ bez nich zawodowi strażacy nie daliby sobie rady. 
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Są nieocenionym wsparciem. Przekazał, że z każdym rokiem dostają coraz to więcej 

zadań. W tym roku dostali ochronę ludności, może bardziej samorządy, ale są tam 

jako podmiot z OSP. Czyli gro z tych zadań pójdzie na strażaków ochotników i z PSP. 

Następnie odniósł się do tego, co nakłada na nich nowa ustawa o ochronie ludności.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania do pana komendanta? Udzielił głosu 

radnemu Rozmarynowskiemu. 

Radny Jarosław Rozmarynowski – członek Komisji powiedział, że jego 

interesuje temat profilaktyki, ponieważ był czas, że rozmawiał z organizatorami 

obozów Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych i chciałby wiedzieć, jakiej wysokości 

wsparcie było w ubiegłym roku oraz jakiego wsparcia mogą oczekiwać młodzieżowe 

drużyny pożarnicze od PSP i ma na myśli gminę Wieluń, ale nie tylko. 

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu powiedział, że jeżeli chodzi o liczby to nie jest przygotowany, 

aby odpowiedzieć. Powiedział, że taki klucz został narzucony ze strony Komendy 

Wojewódzkiej, bo w poprzednich latach dostawali finansowanie cyklicznie, co roku. 

Natomiast w ubiegłym roku nic nie otrzymali. Tłumaczono to tym, że powiat wieluński 

przez wiele lat dostawał środki i dlatego teraz nie dostał nic. Dodał, że ma 

zapowiedziane przez Komendanta wojewódzkiego, że ten rok będzie dofinansowany, 

ale w jakiej wysokości, to nie umie odpowiedzieć. 

Radny Jarosław Rozmarynowski – członek Komisji powiedział, że mówi to 

na bazie doświadczeń, ponieważ ubiegły rok cały obóz MDP gminy Wieluń polegał na 

środkach z komisji alkoholowej, której sam jest przewodniczącym. Przekazał, że w tym 

roku również dzielą środki i przeznaczają te środki w taki sposób, żeby zabezpieczyć 

praktycznie 100% tych dzieci. Ponad 50 młodych, aktywnych przyszłych być może 

strażaków.  

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu powiedział, że dofinansowanie w ubiegłym roku było dla niego 

rozczarowaniem, ponieważ uważa, że jeżeli każdego roku ktoś coś robi dla dzieci i 

młodzieży, stara się, a potem nie dostaje nic, bo w poprzednich latach za dużo dostał i 

coś zrobił, to nie tak. 
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Radny Jarosław Rozmarynowski – członek Komisji zaznaczył, że jest to 

aktywna grupa, która będzie tworzyła trzon przyszłych strażaków. Dodał, że ma 

jeszcze jedną sprawę, ponieważ tak się złożyło, że w gminie Wieluń każdego roku pan 

burmistrz zrobił taki plan, aby jednostkom OSP współfinansować, albo finansować – 

nowy wóz strażacki. Powiedział, że dochodzą do niego sygnały, że takie nowe wozy, 

TO obecnie kosztują ponad 1 mln zł, w zależności od wyposażenia, ale on uważa, że 

to powinno być na wyposażeniu komendy powiatowej, a ewentualnie komenda po 

dwóch, czterech, czy pięciu latach może przekazać, takie pojazdy trochę wysłużone, 

ale ciągle aktywne do OSP. Stwierdził, że w związku z ubogimi budżetami 

samorządowymi i mówi tutaj o gminie Wieluń, ale myśli, że pewnie w ościennych 

gminach również się nie przelewa, to czy nie można wypracować takiej koncepcji, 

żeby tak to funkcjonowało? 

 Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu odpowiedział, że to nie na poziomie powiatowym, ponieważ nie 

da się na ich poziomie opracować takiej koncepcji. Dodał, że od kilku lat słychać, że 

nowe wozy bojowe będą trafiały do PSP, a po 3 lub 4 latach użytkowania będą trafiały 

do OSP. Jednak nie do końca tak się dzieje, a nawet wygląda to inaczej. 

Poinformował, że w dniu dzisiejszym rozmawiał z burmistrzem Okrasą na temat 

finansowania gminy Wieluń i propozycja pana burmistrza jest taka, że w roku 

bieżącym nie będzie finansował nowego samochodu, a będzie finansował samochody 

używane. W ubiegłym tygodniu wysłali zapytania do wszystkich samorządowców w 

kwestii chęci współfinansowania samochodów nowych i używanych i otrzymali 

odpowiedzi od 4 włodarzy, że zainteresowani są kupnem używanych samochodów. 

Prawdopodobnie nikt nie będzie wchodził w nowy samochód. Przekazał, że wkład 

własny na zakup nowego ciężkiego samochodu ma wynosić 1 mln zł, a na samochód 

średni 700 tys. zł. Wartość ciężkiego samochodu tj. 1 500 000 zł, a średniego to jest 

około 1 300 000 zł. Powiedział, że rozumie, że włodarze nie chcą wkładać tyle 

pieniędzy, jak ten samochód nie będzie tak wykorzystany za te środki, bo są jednostki, 

że tych wyjazdów nie ma aż tak dużo.  

Radny Jarosław Rozmarynowski – członek Komisji zapytał, czy komenda 

powiatowa ma problemy z autami? Bo myśli, że nie. 
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Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu poinformował, jak wygląda procedura zakupu aut i skąd są 

pozyskiwane na to środki. Następnie podał przykład przygotowań do zakupu 

samochodu drabiny, którego koszt wynosi około 4 mln zł.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania do pana komendanta? Udzielił głosu 

radnemu Rychlikowi. 

Radny Piotr Rychlik – członek Komisji pogratulował rozbudowy jednostki 

ratowniczo-gaśniczej, ponieważ od dawna było widać taką potrzebę. Podkreślił, 

że poza tym podnośnikiem, to JRG Wieluń jest bardzo dobrze wyposażona w nowe 

pojazdy. Stwierdził, że ten podnośnik jest już do wymiany, jednak wiadomo, że są to 

wysokie kwoty. Zapytał, czy rozbudowa jednostki to jest realizacja do pewnego 

momentu, ponieważ to nie będzie jeszcze wykończony garaż do użytku, jak 

to wygląda? 

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu odpowiedział, że ta sytuacja wygląda tak, że robią tę inwestycję 

dwuetapowo. Pierwszy etap jest to stan surowy zamknięty, który ma się zakończyć 

chyba 23 kwietnia br. i w bieżącym roku muszą zakończyć tę inwestycję. Dodał, że do 

zrealizowania inwestycji brakuje im około 500-600 tys. zł. Ma jednak zapowiedzi 

komendanta wojewódzkiego, ale wszystko się przedłuża ze względu na zmiany 

kadrowe w komendzie głównej i w komendzie wojewódzkiej, więc czasem na nowo 

musi rozmawiać i przekonywać. Ma nadzieję, że te środki będą i we wrześniu br. 

zakończą tę inwestycję. Stwierdził, że o potrzebie tej budowy to chyba nie musi nikogo 

przekonywać, ponieważ była ona bardzo duża i uważa, że ta jednostka zasługuje na 

poprawę tych warunków lokalowych. 

Radny Piotr Rychlik – członek Komisji powiedział, że JRG Wieluń jest 

bardzo mobilny jeżeli chodzi o czas wyjazdu i jest widoczne to zaangażowanie 

strażaków. Podziękował również za to, że strażacy pomagają komendzie w pacach 

budowlanych, czy rozbiórkowych. Zapytał, czy pan komendant docenia tych strażaków 

adekwatnie do środków, poprzez dodatek służbowy czy motywacyjny? Jak to wygląda 

na tle innych jednostek powiatowych w skali województwa? 



 
 

11 
 

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu odpowiedział, że w całym województwie wszystkie komendy 

mają jednakową średnią, są tylko niewielkie odchyły, jednak ta średnia nie jest niska. 

Dodał, że nie ma tych środków aż tyle, żeby tych strażaków wynagradzać za te 

dodatkowe prace, a fundusz nagród jest ustalony z góry. Podobnie jest w policji. 

Radny Piotr Rychlik – członek Komisji podziękował za współpracę z OSP, za 

szkolenia, za pomoc w zdobywaniu sprzętu, czy dofinansowań. Poprosił, że gdyby się 

udało, jeżeli chodzi o szkolenia druhów, o ile komendant ma na to wpływ, a 

mianowicie chodzi mu o kurs kwalifikowanej pierwszej pomocy, ponieważ w ubiegłym 

roku tylko 3 osoby nowe zostały wyszkolone, a to jest bardzo mało. Zauważył, że 

obecnie ma dwóch druhów na prywatnym szkoleniu i to jest 800 zł od osoby, więc 

można by było za to coś innego zrobić.  

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu odpowiedział, że wie, że mają mało miejsc na tą kwalifikowaną 

pierwszą pomoc, są to bodajże 3 miejsca, ale tak jest we wszystkich powiatach.  

Radny Piotr Rychlik – członek Komisji zapytał, czy jest to zauważalne jeżeli 

chodzi o szkolenia podstawowe, których jest większa ilość, bo to wywalczyli, bo w tym 

roku są dwa planowane i zapytał, czy mimo rozbudowanych młodzieżowych drużyn 

pożarniczych na terenie powiatu wieluńskiego, to niestety jeżeli chodzi o szkolenie 

podstawowe tych strażaków, to ta średnia jest wyższa niż była przez jakiś okres 

czasu. Młodzież 18-letnia dążyła na te szkolenia i zostawała strażakami-ratownikami i 

faktycznie teraz te starsze osoby pojawiają się na tych szkoleniach, a możliwe że za 

chwilę ta liczba szkoleń będzie przewyższała zapotrzebowanie. Czy może już to jest 

widoczne? 

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu odpowiedział, że jeszcze nie, ale spodziewa się że jeszcze rok 

czy dwa i ten rynek się nasyci i nie będzie takiej potrzeby, aby w tym podstawowym 

zakresie robić tylu tych szkoleń.  

Radny Piotr Rychlik – członek Komisji podkreślił, że to nie jest dobrze, że to 

będzie spadać, ponieważ OSP to jest duże wsparcie dla PSP, tak jak sam pan 

komendant mówił. Następnie odniósł się do tematu samochodów i stwierdził, że to, o 
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czym mówił radny Rozmarynowski to byłby idealny system, gdyby tak się udało. 

Stwierdził, że często trzeba liczyć siły na zamiary, ponieważ często jednostki mają tak, 

że liczba wyjazdów jest 0, a mają nowy samochód. Podkreślił, że kontrole 

finansowania we wcześniejszych latach wykazały, że te kilka, czy kilkanaście 

jednostek w kraju, które otrzymały nowe samochody za ponad 1 mln zł i nie wyjechały 

ani razu do zdarzenia. Natomiast mocno zaangażowane jednostki jeżdżą autem, które 

nie powinno wyjeżdżać do zdarzeń. Poinformował, że sam nigdy nie dążył do nowego 

samochodu, ale udało się wspólnie z komendantem wypracować, aby pozyskać 

używany samochód. Następnie odniósł się do kwestii psychologa, co jest kwestią 

indywidualną. Myśli, że jeżeli tylko będzie taka potrzeba, to tak jak powiedział pan 

komendant mają oni swojego psychologa, którym na pewno by się podzielili.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania do pana komendanta? Udzielił głosu 

radnej Ryczyńskiej. 

Radna Grażyna Ryczyńska – członek Komisji powiedziała, że chciała 

nawiązać do tego co mówił radny Rozmarynowski i chciałaby podziękować za to, 

że skoro straż nie mogła zapewnić pokrycia tych kosztów dla strażaków,                     

to że w całości to pokryli, bo trzeba to doceniać, że młodzi ludzie angażują się w te 

młodzieżowe jednostki. 

Radny Jarosław Rozmarynowski – członek Komisji powiedział, że oni nie 

zrobili tego, jako komisja alkoholowa przez to, że oni nie wsparli tej młodzieży,                  

bo oni to zaczęli już w 2021 roku, a wtedy było to wspólnie wspierane. 

Radna Grażyna Ryczyńska – członek Komisji powiedziała, że wie i za to 

dziękuje. Stwierdziła, że kiedyś w sprawozdaniu straży były dane na temat wieku 

samochodów jednostek OSP, to nie zapomni, że przeciętny wiek to był 18 lat. 

Natomiast teraz jak się ogląda podczas uroczystości, to w większości przypadków 

strażacy mają nowy wóz bojowy. Zapytała o akcję krwiodawstwa.  

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu odpowiedział, że przyznaje się, że nie ujęto tej kwestii 

w sprawozdaniu, ale strażacy nadal honorowo oddają krew.  
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Przewodniczący Komisji  Edukacji i Bezpieczeństwa pan Michał Janik 

poinformował, że posiedzenie Komisji opuścił radny Jakub Jurdziński i radny Robert 

Grabowski. Komisja obraduje w składzie 7-osobowym.  

 

 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji i Bezpieczeństwa 

powiedział, że jeżeli chodzi o wsparcie psychologiczne, to w większości gmin wójtowie 

współpracują z psychologami i myśli, że można powiedzieć o tym komendantom OSP. 

Powiedział, że przyłącza się do wszelkich pochwał i podziękowań. Zapytał, czy pan 

komendant widzi jakieś problemy w poszczególnych gminach jeżeli chodzi o jednostki 

OSP? Czy jednostki są dobrze wyposażone? 

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu odpowiedział, że im się dobrze współpracuje z wszystkimi 

samorządowcami i wszystkimi jednostkami OSP. Stwierdził, że jeżeli jednostka 

pozyska nowy samochód to jest to dla niej plus, ponieważ dzięki temu te jednostki 

posiadają nowy sprzęt, a za tym idzie to, że jest większą mobilność, bezpieczeństwo i 

młodzi ludzie bardziej garną się do takiej jednostki, jeżeli jest nowy samochód i jeżeli 

jest dobry sprzęt.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji i Bezpieczeństwa 

powiedział, że on widzi pewne niedociągnięcie, ale to jeżeli chodzi o nich, jako 

organizujących, ponieważ w szkołach są często poddawani presji rodziców, jeżeli 

chodzi o ewakuacje bo są one najczęściej przeprowadzane w szkołach bez 

zapowiedzi, ale one są w czasie trwania lekcji, czyli dosyć usystematyzowanego 

czasu, więc wtedy działa to sprawnie. Zauważył, że te ewakuacje nie są 

przeprowadzane w czasie przerw, a ewentualnie w czasie kończenia zajęć, ponieważ 

wiadomo, że różne klasy kończą w różnym czasie zajęcia, w związku z tym są ciągłe 

rotacje, a zachowanie w takiej sytuacji stresowej jest różne. Zapytał, czy pan 

komendant może to spowodować, a po drugie jest jeszcze kwestia rodziców, którzy 

chcieliby, żeby te ewakuacje odbywały się tylko w piękne i słoneczne dni. 

Pan Karol Bednarski – komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu odpowiedział, że trafna sugestia odnośnie pory rozpoczęcia tej 



 
 

14 
 

ewakuacji i spróbują to wprowadzić w szkołach, aby nie robić tego w czasie lekcji. 

Dodał, że często ulegali, jeżeli chodzi o pogodę, aby rodzice nie byli źli, że dziecko się 

przeziębiło. Zauważył, że zgodnie z przepisami rozporządzenia o ewakuacji, to 

strażacy nie muszą uczestniczyć w tych próbnych ewakuacjach, ponieważ każdy 

właściciel, czy zarządca ma za zadanie co roku, czy co dwa lata, aby przeprowadzić 

taką ewakuację. Strażacy na takiej ewakuacji mogą się pojawić, a nie muszą. 

Zazwyczaj starają się być.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji i Bezpieczeństwa 

zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania do pana komendanta? Nikt się nie zgłosił. Złożył 

podziękowania i gratulacje na ręce pana komendanta. Zapytał, kto jest za przyjęciem 

przedmiotowej informacji? 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 7 głosach „za”) przyjęła informację Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu o stanie bezpieczeństwa Powiatu Wieluńskiego 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2024 r. (głosowało 7 członków Komisji, 

nieobecny radny Jakub Jurdziński i radny Robert Grabowski). 

Informacja w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 7 

Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu z działalności w roku 

2024 oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego Powiatu 

Wieluńskiego w 2024 r. 

 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu panu podinspektorowi Sosnowiczowi. 

Podinspektor Andrzej Sosnowicz – I zastępca Komendanta 

Powiatowego Policji w Wieluniu omówił przedmiotową informację. Dodał, 

że w sprawozdaniu nie ma tego, co się zadziało w dniu 7 stycznia i w dniu 

28 czerwca 2024 r., ponieważ były wtedy dwa zabójstwa. To są najpoważniejsze 

przestępstwa i krótko je omówił. Dodał, że uwagę chciałby natomiast zwrócić na 
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przestępczość gospodarczą. Powiedział, że od jakiegoś czasu mierzą się z tym 

problemem, ponieważ jest ona teraz dużo poważniejsza obecnie, niż taka 

pospolita przestępczość. Powiedział, że dni, kiedy nie mają zgłoszonego 

oszustwa są wyjątkiem i są to oszustwa na blika, przy pomocy aplikacji 

WhatsApp, Messenger, Allegro, Poczta Polska. W ubiegłym roku mieli kilka 

oszustw na wnuczka, na policjanta, a to są bardzo poważne przestępstwa, więc 

z tym się borykają oni i społeczeństwo w całym kraju. Poinformował, że dwa lata 

w sierpniu powstał Wydział do walki z Przestępczością Gospodarczą, a wcześniej 

był to referat. W ubiegłym roku pozyskali jeszcze do tego wydziału dodatkowy etat 

pracownika cywilnego na sekretariat, ponieważ tam jest olbrzymia biurokracja. 

W połowie roku w tym wydziale też będzie jeden dodatkowy policjant, który jest 

doświadczony, ale to dopiero z dniem 1 czerwca, więc ten skład w tym Wydziale 

będzie pełny, ale to na tę chwilę, ponieważ on jest pewny, że ten Wydział się 

rozbuduje. Dodał, że uważa tak, ponieważ dynamika przestępstw korupcyjnych 

rośnie. Dodał, że w wydziale pracuje 10 osób i to obciążenie jest bardzo duże. 

Niektóre postępowania kończą szybko, a niektóre trwają po kilka lub kilkanaście 

miesięcy, a czasem lat.  

 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania do pana komendanta? Udzielił głosu 

radnemu Rozmarynowskiemu. 

Radny Jarosław Rozmarynowski – członek Komisji powiedział, 

że właśnie go zaciekawiła ta przestępczość gospodarcza, że jest taki skok i dodał, 

że rozumie, że te akcje „na wnuczka”, czy „na babcię”, to one powodują ten 

wzrost, a jest to przestępczość w przestrzeni cyfrowej. Jednak jego zastanawia ta 

korupcja, czy mają z tym do czynienia w takim głębszym znaczeniu? Stwierdził, 

że korupcja była zawsze, ale może wprowadzony system sygnalistów ma w tym 

duży udział? Ile tej korupcji jest? 

Podinspektor Andrzej Sosnowicz – I zastępca Komendanta 

Powiatowego Policji w Wieluniu odpowiedział, że stricte czystej korupcji jest 

bardzo mało, w powiecie wieluńskim, jak jest tutaj od 4 lat, to nie spotkał się 
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z czystą korupcją.  

Radny Jarosław Rozmarynowski – członek Komisji zapytał, czy jakieś 

inne organy państwowe zbierają informację na podstawie linków, profili 

w internecie, facebooka, czy robi się kartoteki niepewnych działań? 

Czy są zakładane obywatelom „czarne teczki”? 

Podinspektor Andrzej Sosnowicz – I zastępca Komendanta 

Powiatowego Policji w Wieluniu odpowiedział, że oni się tym nie zajmują. 

Dodał, że dziwnie to zabrzmiało – „czarne teczki”, ale są funkcjonariusze, którzy 

zajmują się cyberprzestępczością, więc jeżeli prowadzą postępowanie, to na 

pewno są na łączności operacyjnej. 

Radny Jarosław Rozmarynowski – członek Komisji powiedział, że jemu 

chodzi o przestępców, którzy są związani z przestępczością wobec dzieci, 

seksualną. 

Komisarz Karol Brożyna - 

Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu 

odpowiedział, że przy komendzie głównej jest powołane Centralne Biuro ds. 

Zwalczania Cyberprzestępczości i na jego czele stoi komendant. Przekazał, że tam 

funkcjonariusze zajmują się inwigilacją o charakterze przestępczym, wyławianiem 

i przekazywaniem informacji. Więc tak, są filtrowane wiadomości w internecie                 

i do tego został powołany ten organ, który jest w strukturach policji. Natomiast jeżeli 

chodzi o działania nie o charakterze przestępczym, to policja nie prowadzi takich 

działań. 

Radny Jarosław Rozmarynowski – członek Komisji powiedział, że 

cieszy ich że przestępczość nieletnich nie wzrasta, jak również przestępczość po 

spożyciu alkoholu. 

Komisarz Karol Brożyna - Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu powiedział, że często współpracuje z radnym 

Rozmarynowskim i z ich strony również chce podziękować za współpracę 

z Zespołem ds. Profilaktyki Społecznej Nieletnich i Patologii. Powiedział, że nie 

ma miesiąca, żeby gdzieś nie byli i czegoś nie organizowali, a obecnie zwrócili się 

z prośbą o zorganizowanie debaty pt. „Ile waży słowo?”. Odbędzie się ona 



 
 

17 
 

10 kwietnia w II Liceum Ogólnokształcącym, czyli będzie o hejcie w internecie 

wśród nieletnich, a wiedzą że jest to problem, ponieważ są w kontakcie z panią 

Puchałą dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania do pana komendanta? Udzielił głosu 

radnej Ryczyńskiej. 

Radna Grażyna Ryczyńska – członek Komisji zapytała, czy każdą 

sytuację związaną z tym, że ktoś wkradł się np. na profil jakiejś osoby i wysyła 

z jej konta wiadomości o numer telefonu, czy kod i podszywa się pod kogoś 

należy zgłaszać na policję? 

Podinspektor Andrzej Sosnowicz – I zastępca Komendanta 

Powiatowego Policji w Wieluniu odpowiedział, że tak, ponieważ często portal 

facebook może na prośbę danej osoby zlikwidować to konto. 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu radnemu Rychlikowi. 

Radny Piotr Rychlik – członek Komisji zapytał, ponieważ polska policja 

mierzy się z problemem kadrowym, ale chciałby się dowiedzieć, jak to wygląda 

w powicie wieluńskim. 

Podinspektor Andrzej Sosnowicz – I zastępca Komendanta 

Powiatowego Policji w Wieluniu odpowiedział, że nie mają problemów 

kadrowych, chociaż mieli jeden wakat, a ponieważ niedawno odszedł komendant 

komisariatu w Białej, to obecnie mają dwa wakaty. Przekazał, że mają kilkanaście 

osób w szkołach i są na kursie podstawowym, a potem na 3-miesięcznym okresie 

adaptacji służbowej, ale na koniec po tych 9 miesiącach od rozpoczęcia 

pierwszego dnia służby wracają do jednostki. Dwa lata temu był problem, 

ponieważ w lutym mieli 12 wakatów, ale sukcesywnie uzupełnili te wakaty.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu radnej Kałdońskiej. 

Radna Joanna Kałdońska – członek Komisji powiedziała, że odnośnie 

oszustwa „na blika”, to czy udało im się kiedyś namierzyć takiego oszusta? 

Podinspektor Andrzej Sosnowicz – I zastępca Komendanta 
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Powiatowego Policji w Wieluniu odpowiedział, że to jest namierzalne i za to 

są realne skutki. Zaznaczył, że tego nie robi pojedyncza osoba, ponieważ to są 

zorganizowane grupy przestępcze, więc w Centralnym Biurze Śledczym, czy 

w cyberprzestępczości są zatrudnieni fachowcy wyłonieni spośród policjantów, 

którzy zajmują się tymi grupami przestępczymi.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu radnemu Pawlakowi. 

Radny Piotr Pawlak – członek Komisji powiedział, że sam miał taką 

sytuację dotyczącą telefonu z banku, z pytaniem, czy wykonywał transakcję, 

a okazało się, że nie. Więc zablokowali konto. Dodał, że chciałby podziękować za 

działalność edukacyjną.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu radnej Ryczyńskiej. 

Radna Grażyna Ryczyńska – członek Komisji powiedziała, że w imieniu 

całej Komisji chce złożyć podziękowania za działania podejmowane przez policję 

i wymieniła je. Następnie powiedziała, że podziękowania należą się Radzie 

Miejskiej i panu Burmistrzowi za podpisanie porozumienia odnośnie służb 

ponadnormatywnych i dzięki niemu było aż 41 patroli kontrolujących w ubiegłym 

roku najbardziej newralgiczne punkty w mieście, a także ta obecność była na 

różnych uroczystościach kulturalnych, oświatowych, czy sportowych, co jest 

bardzo istotne. Zapytała, czy na ten rok również takie porozumienie zostało 

podpisane?  

Podinspektor Andrzej Sosnowicz – I zastępca Komendanta 

Powiatowego Policji w Wieluniu odpowiedział, że to porozumienie jeszcze nie 

zostało podpisane, ale wspólnie z komendantem Kurkiem był na spotkaniu 

z Burmistrzem i ustalili, że będzie zwiększona ta kwota, ponieważ w tym roku 

wyniesie ona 50 tys. zł. Dodał, że dzięki temu byli na najważniejszych imprezach 

dla powiatu i dla miasta i odniósł się do święta w dn. 1 września.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu radnemu Rychlikowi. 

Radny Piotr Rychlik – członek Komisji powiedział, że chciałby 
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do podziękowań pani radnej Ryczyńskiej dołączyć również gratulacje dla 

Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu, ponieważ nie docierają do niego jakieś 

negatywne opinie na temat policji, czy policjantów.  

Radna Grażyna Ryczyńska – członek Komisji nawiązała do grupek 

młodzieży palących papierosy pod szkołami i poprosiła o zwiększenie patroli 

w letnim okresie.  

Radny Jarosław Rozmarynowski – członek Komisji zapytał, co policja 

może zrobić nieletniemu palącemu papierosy? 

Komisarz Karol Brożyna - Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu odpowiedział, że jest to wtedy przejaw 

demoralizacji.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że przyłącza się do wszystkich podziękowań, 

ponieważ policja na nie zasługuje. Nawiązał do obniżenia testów 

sprawnościowych, co może być związane z  mniejszą ilością gonienia 

za przestępcami po ulicy, a więcej w sieci. Powiedział, że nie popiera tej decyzji. 

Następnie nawiązał do działalności edukacyjnej policji, a dokładniej odniósł się do 

challengy, które odbywają się w internecie. W dalszej części powiedział, że szkoły 

posiadają u siebie procedury antyterrorystyczne, ale brakuje im wdrożenia ich 

w życie i przeprowadzenia ćwiczeń, bo jest to problematyczne i może być 

chaotyczne. Powiedział, że zna szkoły, gdzie przeprowadzono taką akcję 

z wejściem policji, co wprowadziło dużą panikę i ta sprawa odbiła się negatywnym 

echem dla szkoły. Sami nauczyciele nie są w stanie prawidłowo przeprowadzić 

takiej procedury. Stwierdził, że należałoby się zastanowić jak taką procedurę 

uruchomić, ale żeby odbyło się to bez paniki. Myśli, że jak policja przekazuje takie 

informacje to jest to inaczej odebrane niż jak robi nauczyciel. Następnie nawiązał 

do hejtu w sieci, ponieważ rodzice nad tym nie panują, nad telefonami, nad 

treściami i do jakich grup należą dzieci. A skutki odrzucenia mogą być poważne. 

Rodzice mają coraz niej czasu i często przerzucają tę odpowiedzialność na 

szkołę, policję, czy straż. Podkreślił, że nie chce generalizować, ale wie, że takie 

sytuacje występują. Edukacja może spowolnić ten proces, ale go nie zatrzyma.  
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Radny Jarosław Rozmarynowski – członek Komisji zapytał, czy radny 

Janik, jako dyrektor szkoły jest w stanie wprowadzić ograniczenie używania 

komórek?  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że statut szkoły może to regulować, ale on nie 

do końca jest za tym, aby to egzekwować poprzez zakazy. Stwierdził, że wsparcie 

ze strony policji jest bardzo istotne, aby pokazywać zagrożenia.  

Radny Jarosław Rozmarynowski – członek Komisji powiedział, żeby 

w swoich gminach uruchomiono lokalne komisje alkoholowe, aby bardziej 

wspierały pewne działania, bo Wieluń robi co może. 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że bardzo chętnie to zrobi jeżeli będzie miał 

członka komisji ze swojej szkoły, a już 10 lat o to zabiega i nie może się doczekać. 

Udzielił głosu radnej Kałdońskiej. 

Radna Joanna Kałdońska – członek Komisji odniosła się do problemu 

z telefonami, który nasilił się w trakcie pandemii, ponieważ sama była zmuszona 

dać dzieciom dostęp do telefonów i komputerów, ponieważ nie dało się inaczej, 

a nawet sami nauczyciele tworzyli grupy na messengerze. Podkreśliła, że nie 

chciała dziecku zakładać tego messengera, ale musiała, a teraz jak mówi 

dzieciom, żeby oddały telefon, to słyszy, że muszą sprawdzić coś na Librusie,                

a to na grupie, bo koleżanka wysłała notatki. Sama zdaje sobie sprawę z tego, że 

nie do końca wie wszystko, ale jest to trudne.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa poprosił o przekazanie podziękowań dzielnicowym. 

Komisarz Karol Brożyna - Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu odniósł się do zagrożenia terrorystycznego, 

to postarają się z komendantem przeprowadzić taki cykl wspólnie z dyrektorami 

placówek oświatowych, żeby ujednolicić to współdziałanie. Natomiast odnośnie 

telefonów komórkowych, to sam wie z czym się borykają i sam był zmuszony dać 

dziecku w pandemii telefon, a teraz będą zbierali tego żniwo.  
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Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa podkreślił, że telefon nie jest tylko złem, ponieważ jest w nim 

masa pozytywnych rzeczy, ale chodzi o umiejętność korzystania z niego.  

Radna Joanna Kałdońska – członek Komisji zapytała, czy są planowane 

jakieś spotkania profilaktyczne dla mieszkańców, aby starsze osoby mogły przyjść 

do Gminnego Ośrodka Kultury, aby posłuchać np. na temat oszustw? 

Komisarz Karol Brożyna - Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu odpowiedział, że mogą o tym pomyśleć. Ostatnio 

prowadzili debatę „Senior menagerem swojego bezpieczeństwa”. 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma jeszcze pytania? Nikt się nie zgłosił.  

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 7 głosach „za”) przyjęła sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji 

w Wieluniu z działalności w roku 2024 oraz informację o stanie porządku 

i bezpieczeństwa publicznego Powiatu Wieluńskiego w 2024 r. (głosowało 

7 członków Komisji, nieobecny radny Jakub Jurdziński i radny Robert Grabowski). 

Informacja w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa pan Michał Janik 

ogłosił 10 minut przerwy. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa pan Michał Janik 

wznowił obrady po przerwie. Komisja obraduje w składzie 5-osobowym. 

Nieobecni: radny Jakub Jurdziński, radny Robert Grabowski, radny Damian 

Pęcherz i radny Jarosław Rozmarynowski. 
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Pkt 8 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu w Wieluniu z realizacji „Programu 

współpracy powiatu wieluńskiego w roku 2024 z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie.”. 

 

 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu panu naczelnikowi Kołodziejowi. 

Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej Starostwa Powiatowego w Wieluniu omówił przedmiotowe 

sprawozdanie. 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu radnemu Rychlikowi. 

Radny Piotr Rychlik – członek Komisji powiedział, że na ręce pana 

naczelnika Kołodzieja chciałby złożyć podziękowania za te małe granty, które od 

lat są organizowane w powiecie wieluńskim. Dodał, że chciałby też podziękować 

że w tamtym roku i w tym roku już też jest ogłoszony nabór, że ten model jest 

wypracowany na zasadzie regrantingu czyli, że jest wybierany operator, ponieważ 

jako strona organizacji pozarządowej to słyszy od innych i sam również bardzo 

dobrze ocenia tę współpracę. W tym przypadku było to z OPUS-em, a nie wie jak 

to będzie w tym roku, ale myśli, że może podobnie, ponieważ tych operatorów jest 

mało. Podkreślił, że jest to wygodne dla organizacji, które startują w tych małych 

grantach od samego początku, czyli od złożenia wniosku, poprzez realizację 

i sprawozdanie z realizacji tych zadań, to ułatwia to tym organizacjom 

w porównaniu do pierwszej edycji, która była w formie papierowej. 

Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej Starostwa Powiatowego w Wieluniu podziękował za te 

spostrzeżenia pana radnego, jako środowiska i przekaże do Zarządu i starosty, 

ponieważ Zarząd skrupulatnie analizował, czy wrócić do poprzedniej formuły, 
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ponieważ wiąże się to też z pewnymi kosztami. Ogromnym plusem są te stałe 

konsultacje. Dodał, że dochodzi do różnego rodzaju rozwoju współpracy, 

ponieważ z tego wsparcia mogą skorzystać nie tylko organizacje pozarządowe, 

ale różnego rodzaju grupy środowiskowe, wystarczy że wejdą w partnerstwo 

z inną organizacją i poprzez tę organizację mogą sięgnąć po to wsparcie. Jest to 

wskazanie na korzyści wynikające ze współpracy. Poinformował, że zarząd podjął 

decyzję w tym roku o rozpisaniu konkursu na wyłonienie operatora i będą 

zmierzać w tym samym kierunku, korzystając z doświadczenia.  

Radna Joanna Kałdońska – członek Komisji zapytała kiedy to nastąpi? 

Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej Starostwa Powiatowego w Wieluniu poinformował, że konkurs jest 

ogłoszony i czekają na wyłonienie operatora, i jak będą mieli wyłonionego 

operatora w drodze konkursu, to będą otwierali konkurs, a muszą umowę z nimi 

podpisać i wtedy określą czasookres.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu radnej Ryczyńskiej. 

Radna Grażyna Ryczyńska – członek Komisji powiedziała, że to 

wspaniale, że powiat tak współpracuje z organizacjami pozarządowymi i wspiera 

je w różnych działaniach. Na pewno to aktywizuje i zachęca do działania, a takie 

uroczystości integrują. Podziękowała panu naczelnikowi i Powiatowej Radzie 

Działalności Pożytku Publicznego za zaangażowanie i za tą współpracę.  

Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej Starostwa Powiatowego w Wieluniu powiedział, że te środki 

są narzędziem, aby można było coś przyspieszyć, wzmocnić ten obszar zasobów 

sprzętowych, czy materiałowych, bo ludzkie zasoby są.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu radnej Kałdońskiej. 

Radna Joanna Kałdońska – członek Komisji powiedziała, że jest bardzo 

zadowolona z organizacji Forum Kół Gospodyń Wiejskich, które odbyło się 

w Czarnożyłach. Sama jest mocno związana z tym Stowarzyszeniem poprzez 

Gminny Ośrodek Kultury w Czarnożyłach. Podkreśliła, że tam w trakcie tej 
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uroczystości pokazali, jak to wszystko się przenika, jak ważne są różne struktury 

i zespoły, stowarzyszenia i koło gospodyń. Chciałaby, aby było jak najwięcej 

takich inicjatyw. 

Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej Starostwa Powiatowego w Wieluniu odniósł się do współpracy 

instytucjonalnej i pozainstytucjonalnej. 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy w starostwie jest jakaś osoba, która mogłaby 

wspierać osoby, które chcą się starać o te mikrogranty, a nie mają takich 

umiejętności? 

Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej Starostwa Powiatowego w Wieluniu odpowiedział, że jest Wydział 

i w tej chwili w wydziale mają zatrudnione na etacie 3 osoby, poza nim. Dwie 

osoby bezpośrednio współpracują z organizacjami pozarządowymi, ponieważ to 

jest jedno z ich podstawowych zadań. Niedawno rozwinęli też taką inicjatywę 

współpracy z samorządami gminnymi, ponieważ chcą zinwentaryzować 

te organizacje funkcjonujące w tym powiatowym środowisku, czyli chcą przy 

większej współpracy z ludźmi, z pracownikami w samorządach gminnych docierać 

do organizacji i sprawdzać, które z nich są aktywne, czego im brakuje i na jakiej 

bazie funkcjonują, a które są np. „uśpione” i może tak być, bo mają do tego 

prawo, a które z różnych przyczyn przestały funkcjonować, czyli mówiąc 

potocznie - są „martwe”. Wtedy będą podpowiadać, co mogą dalej zrobić, czyli 

albo się wyrejestrować i przestać działać, a organizacji jest ponad 200. Chcieliby 

wiedzieć, że jak np. kierują ofertę do nich, żeby wiedzieli na kogo ją nakierować 

i jakimi źródłami do nich docierać. Dodał, że oni przez współpracę z ośrodkami 

kultury w samorządach gminnych docierają do nich. Powiedział, że poprzez 

wzmocnienie tej współpracy powiat i instytucje kultury, to chcieliby, aby w tych 

instytucjach powstały takie punkty wsparcia dla organizacji pozarządowych. Jeżeli 

mówią o aktywności i o współpracy, to co zadziało się ostatnio, to było powołanie 

poprzez Radę powiatu – młodzieżowej struktury przedstawicielskiej, czyli 

Młodzieżowej Rady Powiatu Wieluńskiego. Dodał, że oni mają nie tylko 
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obowiązek współpracy z organizacjami, ale też wspierania, w tym również 

zabezpieczenia w pewnym stopniu warunków funkcjonowania, nie bazy, nie 

sprzętu, nie pomieszczenia, ale zabezpieczenia obsługi administracyjnej, pomocą 

prawną i konsultacją.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał o sprawozdanie odnośnie nieodpłatnej pomocy 

prawnej i zapytał, czy dysponują jakimiś statystykami społeczeństwa odnośnie 

zainteresowania tymi poradami? 

Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej Starostwa Powiatowego w Wieluniu odpowiedział, że są pełne 

statystyki, ale tą sprawą zajmuje się inny wydział, więc od ręki tego nie udostępni, 

ale poprosi, żeby przekazali, jakie są współczynniki korzystania z tej pomocy, 

konsultacji itd., ponieważ obowiązek prowadzenia takiego rejestru spoczywa 

na realizatorze. Zaznaczył, że jest wyłoniony realizator, który w imieniu powiatu 

obsługuje te punkty.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa nawiązał do świadomości społeczeństwa, że Starostwo 

Powiatowe stwarza taką możliwość, czyli żeby mieszkańcy mieli wiedzę, że jest 

taka możliwość. Następnie zapytał o harmonogram wydarzeń sportowych, 

organizowanych przy współpracy ze Starostwem Powiatowym w Wieluniu i jest 

tam wskazany Uczniowski Klub Sportowy „Załęcze” i chodzi mu o „Dziecinadę”. 

Podkreślił, że uważa, że jest to bardzo dobra decyzja ze strony gminy i pana 

naczelnika, który od początku koordynował te działania. Zauważył, że jest nisza 

w tym przedziale klas 1-3, ponieważ organizacje sportowe organizują tylko jedną 

taką imprezę, która jest dla dzieci w tym wieku i uważa, że ta impreza to jest 

bardzo dobry kierunek. Podkreślił, że jest to bardzo profesjonalnie przygotowana 

impreza, dzieci wracają zadowolone i również nauczyciele wypowiadają się 

pozytywnie na ten temat. Zapytał, ponieważ w sprawozdaniu jest tylko jedna 

pozycja, a chciałby wiedzieć, jaka jest możliwość ewentualnie aplikowania o tego 

typu wydarzenia poprzez inne organizacje, gminy, czy stowarzyszenia.  

Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 
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Społecznej Starostwa Powiatowego w Wieluniu powiedział, że takie 

wydarzenie dla tej grupy i o takim charakterze jest tylko jedno, ale to wynika 

z inicjatyw środowiskowych, bo jeżeli rodzi się taka inicjatywa środowiskowa, 

nieważne czy z ich strony, czy od strony partnera i jest skierowana do starostwa, 

czy starosty, to rozpatrują to i zastanawiają się na ile jest odbiorca i jakie są 

potrzeby w środowiskach szkolnych i wtedy podejmują działania. Podkreślił, 

że najczęściej jest to wniosek ze strony partnera o współorganizację takiego 

wydarzenia. Określają też wtedy charakter i przystępują do planowania i promocji 

tego wydarzenia.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa złożył za to gratulacje.  

Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej Starostwa Powiatowego w Wieluniu powiedział, że to jest tak, że 

taka mniejsza inicjatywa rodzi się „na dole”, czyli w szkole jak w tym przypadku 

i to się rozrasta na poziom gminy i warto te rezultaty przenosić dalej.  

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa podkreślił, że fajnie, że wracają do pomysłów odnośnie 

organizacji wydarzeń w poszczególnych gminach. Podziękował za to panu 

naczelnikowi. Zapytał, czy ktoś ma pytania w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem sprawozdania w przedmiotowej sprawie? 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 5 głosach „za”) przyjęła sprawozdanie Zarządu Powiatu w Wieluniu z realizacji 

„Programu współpracy powiatu wieluńskiego w roku 2024 z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.” (głosowało 

5 członków Komisji, nieobecni: radny Jakub Jurdziński, radny Robert Grabowski, 

radny Damian Pęcherz i radny Jarosław Rozmarynowski). 

Sprawozdanie w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 
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Pkt 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu zmieniającej 

uchwałę w sprawie wskazania przedstawicieli Rady Powiatu w Wieluniu 

na członków Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Wieluniu na 

kadencję w latach 2023-2026. 

 

 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. 

Zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w przedmiotowej 

sprawie? 

 

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 5 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu zmieniającej uchwałę w sprawie wskazania przedstawicieli Rady Powiatu 

w Wieluniu na członków Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego 

w Wieluniu na kadencję w latach 2023-2026 (głosowało 5 członków Komisji, 

nieobecni: radny Jakub Jurdziński, radny Robert Grabowski, radny Damian Pęcherz 

i radny Jarosław Rozmarynowski). 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Pkt 10 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

 

 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Udzielił 
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głosu radnej Kałdońskiej. 

Radna Joanna Kałdońska – członek Komisji zaproponowała, aby 

zamiast siatkówki jakąś łatwiejszą dyscyplinę znaleźć, może ping-pong. 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że nie była to inicjatywa ich Komisji, ale zapewnił, 

że przekaże tę sugestię. 

 

 

Pkt 11 

Zamknięcie X posiedzenia komisji. 

 

Radny Michał Janik – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zamknął X posiedzenie komisji i podziękował wszystkim za 

udział w Komisji. 

 

 

Protokołowała:   

 

Paulina Bednik 

Inspektor 


